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WrócÄ™ jeszcze do rezygnacji trzech czÅ‚onków Rady PZJ. Najpierw jedna uwaga natury ogólnej, a
potem o pewnych szczegóÅ‚ach.  W poprzednim tekÅ›cie nakreÅ›liÅ‚em scenariusz, jak byÅ‚oby
najlepiej rozwiÄ…zaÄ‡ ów kryzys na najbliÅ¼szym zjeÅºdzie, czyli: najpierw zajÄ…Ä‡ siÄ™
zmianami w statucie w kierunku zlikwidowania instytucji o nazwie Rada ZwiÄ…zku, przywrócenie
zwykÅ‚ej komisji rewizyjnej, a nastÄ™pnie wybór czÅ‚onków tejÅ¼e. KtoÅ› mi sÅ‚usznie zwróciÅ‚
uwagÄ™, Å¼e nie jest to fizycznie moÅ¼liwe na tym samym zjeÅºdzie. Uchwalone poprawki w
statucie muszÄ… byÄ‡ najpierw zatwierdzone przez sÄ…d, a dopiero na kolejnym zjeÅºdzie,
wyborczym, moÅ¼na dokonaÄ‡ wyboru czÅ‚onków komisji rewizyjnej.Zgoda. TrochÄ™ siÄ™
pospieszyÅ‚em z tÄ… Å›cieÅ¼kÄ…. ChciaÅ‚oby siÄ™, aby to tak przebiegÅ‚o, ale to musi byÄ‡
rozÅ‚oÅ¼one w czasie. A wiÄ™c co moÅ¼emy zrobiÄ‡ z RadÄ… ZwiÄ…zku na najbliÅ¼szym,
wiosennym zjeÅºdzie?

UzupeÅ‚niÄ‡ czy wybraÄ‡ na nowo?MoÅ¼liwe sÄ… dwa scenariusze: albo uzupeÅ‚niÄ‡ skÅ‚ad
Rady, albo wybraÄ‡ jÄ… na nowo.To pierwsze rozwiÄ…zanie jest oczywiÅ›cie prostsze i to za nim
bÄ™dÄ… optowaÄ‡ ci czÅ‚onkowie, którzy pozostali w Radzie, a w kaÅ¼dym razie ich
wiÄ™kszoÅ›Ä‡. BÄ™dÄ… teÅ¼ zapewne wymachiwaÄ‡ opiniami prawnymi, Å¼e Rada w
okrojonym skÅ‚adzie moÅ¼e nadal dziaÅ‚aÄ‡. I Å¼e jedyne co trzeba zrobiÄ‡, to dokooptowaÄ‡
trzech nowych czÅ‚onków. Ci czÅ‚onkowie, którzy zÅ‚oÅ¼yli rezygnacje, bÄ™dÄ… z kolei
wymachiwaÄ‡ opiniami prawnymi, Å¼e Rada nie moÅ¼e juÅ¼ nic, i Å¼e jedynym rozwiÄ…zaniem
jest dokonanie wyboru tego ciaÅ‚a na nowo. Czy jest to moÅ¼liwe z prawnego punktu widzenia?
Wydaje siÄ™, Å¼e tak. Przypomnijmy, Å¼e porzÄ…dek listopadowego zjazdu nadzwyczajnego
przewidywaÅ‚ dokonanie zmian  &bdquo;we wÅ‚adzach ZwiÄ…zku&rdquo;. A wiÄ™c w Radzie
takÅ¼e. KwestiÄ… ewentualnych zmian w skÅ‚adzie Rady delegaci w listopadzie siÄ™ jednak nie
zajÄ™li, m.in. z braku czasu. PrzegÅ‚osowany zostaÅ‚ jednak wniosek jednego z delegatów, aby
ewentualnych zmian w skÅ‚adzie Rady dokonaÄ‡ na nastÄ™pnym, sprawozdawczym zjeÅºdzie.
Wiosenny zjazd moÅ¼e siÄ™ wiÄ™c tym zajÄ…Ä‡. Nie potrzeba do tego ani wniosku Rady, ani
wniosku zarzÄ…du, ani podpisów co najmniej 1/3 liczby delegatów. Potrzebna jest tylko wola
delegatów.  ZÅ‚amane czy nie zÅ‚amane?A teraz o szczegóÅ‚ach. Jak moÅ¼na wyczytaÄ‡ ze
strony &bdquo;Åšwiata Koni&rdquo;, dwóch czÅ‚onków Rady zÅ‚oÅ¼yÅ‚o rezygnacjÄ™ m.in.
dlatego, Å¼e nie zgadza siÄ™ z treÅ›ciÄ… uchwaÅ‚y nr 1 z 13 lutego 2015 podjÄ™tej w tzw. trybie
obiegowym. ZÅ‚oÅ¼yli w tej kwestii zdanie odrÄ™bne. Nie zgadzajÄ… siÄ™ zatem ze stanowiskiem
kolegów z Rady, którzy &bdquo;zalecili&rdquo; zarzÄ…dowi wstrzymanie &bdquo;wszelkich
dziaÅ‚aÅ„ w wyborze trenera-selekcjonera w konkurencji skoków&rdquo;, gdyÅ¼ uczestnicy
konkursu na stanowisko menedÅ¼era konkurencji skoków zÅ‚oÅ¼yli odwoÅ‚anie do zarzÄ…du na
wynik tegoÅ¼ konkursu. Ich zdaniem przy wyborze na to stanowisko Marka KaÅºmierczaka
zÅ‚amane zostaÅ‚y dwa punkty regulaminu tego konkursu.  Jedno zÅ‚amanie miaÅ‚oby nastÄ…piÄ‡
w pkt. 3.2. KtoÅ› tu jednak przeczytaÅ‚ regulamin konkursu niezbyt uwaÅ¼nie. Punkt 3.2 znajduje
siÄ™ w zbiorze &bdquo;wymagania poÅ¼Ä…dane&rdquo;. A wiÄ™c jeÅ›li Marek KaÅºmierczak nie
ma &bdquo;dorobku sportowego/szkoleniowego na poziomie sportu miÄ™dzynarodowego i
szkoleniowego w pracy z zawodnikami poziomu rywalizacji miÄ™dzynarodowej&rdquo;  &ndash; nie
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jest zÅ‚amaniem warunków konkursu, jeÅ›li mimo tego zostaÅ‚ wybrany na tÄ™ funkcjÄ™.  Inaczej
jest z zÅ‚amaniem pkt. 2.5. W tym wypadku trudno jest jednoznacznie powiedzieÄ‡, Å¼e na pewno
zostaÅ‚ zÅ‚amany, albo odwrotnie &ndash; na pewno nie zostaÅ‚. Punkt ten jest umieszczony w
zbiorze &bdquo;wymagania konieczne", a brzmi on: &bdquo;NiezaleÅ¼noÅ›Ä‡ i brak konfliktu
interesu w obszarze dziaÅ‚ania&rdquo;. &bdquo;NiezaleÅ¼noÅ›Ä‡&rdquo; jest sformuÅ‚owaniem
bardzo ogólnikowym, bo bez sprecyzowania &bdquo;od czego&rdquo;, trudno jest oceniaÄ‡ ten stan
w przypadku kandydata. Zostawmy to nieprecyzyjne sformuÅ‚owanie. Zajmijmy siÄ™ konfliktem
interesów. W przypadku Marka KaÅºmierczaka widzÄ™ je trzy: sklep, czÅ‚onkostwo w Radzie i syn.
Zacznijmy od sklepu. Prowadzenie sklepu moÅ¼na uznaÄ‡ za &bdquo;prowadzenie dziaÅ‚alnoÅ›ci
gospodarczej zwiÄ…zanej bezpoÅ›rednio z realizacjÄ… przez PZJ jego dziaÅ‚aÅ„
statutowych.&rdquo; Jednak nie przesadzaÅ‚bym. WystarczyÅ‚oby, aby PZJ nie dokonywaÅ‚
zakupów u pana KaÅºmierczaka, zwÅ‚aszcza dla skoczków, i sklep nie bÄ™dzie ÅºródÅ‚em konfliktu
interesów. CzÅ‚onkostwo w Radzie. W momencie, gdy komisja konkursowa wybraÅ‚a kandydaturÄ™
Marka KaÅºmierczka, powinien natychmiast ogÅ‚osiÄ‡, Å¼e skÅ‚ada rezygnacjÄ™ z czÅ‚onkostwa
w Radzie. Nie zrobiÅ‚ tego od razu, co Åºle o nim Å›wiadczy, ale 14 lutego takÄ… rezygnacjÄ™
zÅ‚oÅ¼yÅ‚. Co prawda podaÅ‚ inne pobudki, ale czÅ‚onkiem Rady przestaÅ‚ byÄ‡, a wiÄ™c
problem przestaÅ‚ istnieÄ‡.  Co innego z synem, udanym zresztÄ…. Z ojcostwa nie da siÄ™
zrezygnowaÄ‡. JeÅ›li menedÅ¼erem konkurencji skoków zostaje ktoÅ›, kogo syn jest jednym z
najlepszych zawodników tejÅ¼e konkurencji, kadrowiczem, mamy do czynienia z ewidentnym
konfliktem interesów.  Tyle, Å¼e jest to moje zdanie. ZarzÄ…d PZJ moÅ¼e mieÄ‡ inne. I zapewne
ma. W statucie mamy tylko jedno zdanie nt. konfliktu interesów, które brzmi: &bdquo;CzÅ‚onek
zarzÄ…du nie moÅ¼e byÄ‡ osobÄ… prowadzÄ…cÄ… dziaÅ‚alnoÅ›Ä‡ gospodarczÄ…
zwiÄ…zanÄ… bezpoÅ›rednio z realizacjÄ… przez PZJ jego zadaÅ„ statutowych.&rdquo; Nie wynika
ze statutu, Å¼e ten zapis miaÅ‚by dotyczyÄ‡ teÅ¼ osób funkcyjnych, a zwÅ‚aszcza tych, którzy
sÄ… etatowymi czy kontraktowymi pracownikami PZJ. A juÅ¼ w ogóle statut nic nie mówi o
relacjach ojciec-syn, czy innym stopniu pokrewieÅ„stwa. W tym wypadku kaÅ¼dy moÅ¼e mieÄ‡
inne zdanie. Cynicznie mogÄ™ wiÄ™c napisaÄ‡, Å¼e protestujÄ…cy uczestnicy konkursu na
menedÅ¼era mogÄ… sobie pisaÄ‡ protesty&hellip; na Berdyczów. ZarzÄ…d nie musi ich protestów
braÄ‡ pod uwagÄ™, nie musi niczego zmieniaÄ‡, nawet jeÅ›li &bdquo;zaleca&rdquo; to Rada
ZwiÄ…zku. Taki mamy statut, takie mamy zwiÄ…zkowe prawo. Internetowe gÅ‚osowania Dwaj
rezygnujÄ…cy czÅ‚onkowie Rady jako jeden z powodów swojej decyzji podali: 
&bdquo;nieregulaminowe i naruszajÄ…ce prawo prowadzenie gÅ‚osowaÅ„ elektronicznych&rdquo;.
Nie wiem, co dokÅ‚adnie mieli na myÅ›li, ale przy tej okazji chciaÅ‚bym siÄ™ podzieliÄ‡ z
Czytelnikami takÄ… oto refleksjÄ…. Bardziej doÅ›wiadczeni ode mnie ludzie w tej kwestii zwrócili mi
uwagÄ™, Å¼e wszÄ™dzie tam, gÅ‚ównie w zarzÄ…dach spóÅ‚ek prawa handlowego, gdzie
wprowadzono moÅ¼liwoÅ›Ä‡ gÅ‚osowania uchwaÅ‚ za poÅ›rednictwem maili, czÄ™sto dochodziÅ‚o
do naduÅ¼yÄ‡. NajczÄ™Å›ciej wyglÄ…daÅ‚o to tak: osoba upowaÅ¼niona do przeprowadzania
gÅ‚osowania, czyli prezes lub wiceprezes, wysyÅ‚aÅ‚ elektronicznie do pozostaÅ‚ych czÅ‚onków
zarzÄ…du uchwaÅ‚Ä™, z adnotacjÄ…, Å¼e jak nie zagÅ‚osujÄ…, np. do koÅ„ca dnia, to zostanie to
potraktowane tak, jakby byli nieobecni na zebraniu zarzÄ…du i nie brali udziaÅ‚u w gÅ‚osowaniu. Na
czym polegaÅ‚ przekrÄ™t? Ano na tym, Å¼e ci, którzy byli po stronie prezesa, wiedzieli o
gÅ‚osowaniu znacznie wczeÅ›niej, a ci, co do których zachodziÅ‚o podejrzenie, Å¼e nie bÄ™dÄ…
gÅ‚osowaÄ‡ po myÅ›li prezesa, dostawali takie maile w ostatniej chwili, z bardzo krótkim czasem do
podjÄ™cia decyzji, albo dostawali je wówczas, kiedy byÅ‚o wiadomo, Å¼e mogÄ… mieÄ‡
utrudniony dostÄ™p do internetu. Albo nie dostawali wszystkich dokumentów, potrzebnych do
analizy przed podjÄ™ciem decyzji, a inni, ci spolegliwy wobec prezesa, takowe informacje dostawali.
Jak siÄ™ ustrzec przed ewentualnymi nieprawidÅ‚owoÅ›ciami w gÅ‚osowaniach elektronicznych?
Precyzyjnym regulaminem. A jego najwaÅ¼niejsze zapisy sÄ… dwa. Jeden mówi, Å¼e gÅ‚osowanie
nie moÅ¼e byÄ‡ waÅ¼ne, dopóki wszyscy upowaÅ¼nieni do gÅ‚osowania czÅ‚onkowie danego
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ciaÅ‚a nie zagÅ‚osujÄ…, nawet jeÅ›liby mieli wstrzymaÄ‡ siÄ™ od gÅ‚osu. Brak gÅ‚osu nie moÅ¼e
byÄ‡ traktowany ani jako gÅ‚os za, ani przeciw, ani za wstrzymujÄ…cy siÄ™! Drugi zapis stanowi,
Å¼e kaÅ¼de gÅ‚osowanie elektroniczne musi byÄ‡ potem potwierdzone podczas najbliÅ¼szego
zebrania, na którym czÅ‚onkowie danego ciaÅ‚a spotkajÄ… siÄ™ fizycznie.Å»aÅ‚osneI na koniec
jeszcze krótko o jawnoÅ›ci. ZaglÄ…daÅ‚em ostatnio kilka razy na stronÄ™ internetowÄ… PZJ, do
zakÅ‚adki &bdquo;Rada ZwiÄ…zku&rdquo;, Å¼eby dowiedzieÄ‡ siÄ™, kiedy informacja o
rezygnacji trzech czÅ‚onków tego ciaÅ‚a zostanie podana do publicznej wiadomoÅ›ci. Nie
znalazÅ‚em jej do momentu, kiedy skoÅ„czyÅ‚em pisaÄ‡ te sÅ‚owa. Oficjalnej informacji, ale takiej z
podaniem chociaÅ¼by tylko nazwisk czÅ‚onków, którzy zÅ‚oÅ¼yli rezygnacjÄ™ i dat, kiedy to zrobili
&ndash; nie ma. Ale jest inna. Jak siÄ™ wejdzie w link: &bdquo;skÅ‚ad Rady PZJ&rdquo;, to siÄ™
znajdzie 6 nazwisk tych czÅ‚onków, którzy w niej zostali. Nazwiska tych, którzy zÅ‚oÅ¼yli
rezygnacjÄ™, wyparowaÅ‚y. Strusiowej polityki chowania gÅ‚owy w piasek, ukrywania niewygodnych
faktów przez wÅ‚adze PZJ ciÄ…g dalszy. Å»aÅ‚osne.Marek Szewczyk
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